

AWARD CITATION

- | | | |
|--|---|---|
| 1. | Surname, name and middle name | VESELOV PETR VLADIMIROVICH |
| 2. | Rank | Colonel |
| 3. | Position and unit | Political officer and the political deputy to the commander of 8 air defence aviation corps. |
| is recommended for order "PATRIOTIC WAR I CLASS" | | |
| 4. | Birth year | 1902 |
| 5. | Nationality | Russian |
| 6. | Party membership | VKP(b) member |
| 7. | Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war | Didn't participate in the civil war.
In the Patriotic war since 07/1941. Stationed in the city Baku in the position of Political officer of 8 air defence aviation corps |
| 8. | Wounds and contusions | None |
| 9. | In Red Army service since | 1924 |
| 10. | Drafted by which induction station | |
| 11. | Previous awards | Order "Red Star" in May 1943 for exemplary combat performance on the front of struggle against German invaders. |
| 12. | Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade VESELOV is experienced in organising combat training. Being himself a good propagandist, he constantly improves the personnel combat moral and instigates them for achieving their combat objectives. He is efficient in organising the work of the political department and personally works closely with the subordinate political officers, party leaders, and Komsomol leaders. As the result of the efficient political work among the personnel, the aviation corps trained 60 pilots qualified for night missions, 58 pilots retrained to operate new aircraft types. Also the military discipline significantly improved, political awareness and combat moral heightened among the corps personnel.

In the end of November (1943), he personally participated in organisation and escort provisioning of the VIP aircraft group on the route to Tehran. All, who took part in this escort, were bestowed with orders and medals.

CONCLUSION: For exceptional proactiveness and efficient leadership of the party and Komsomol organisations, for good performance in providing air defence to Baku city and for ensuring military discipline, political awareness, and combat moral among the troops, he deserves state award order "PATRIOTIC WAR I CLASS".

Deputy to the commander of Eastern air defence front
26 December 1943

Major General *signature*

II. Conclusion of the superiors

He deserves order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

Interim commander of the airforces of the the Eastern air defence front

Colonel *signature* /MALASHKEVICH/

26 December 1943

III. Conclusion of Army Military Council

He deserves order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

Commander of the Eastern air defence
front

Lt. General of artillery corps

signature /ZASHIKHIN/

Military council member of the Eastern
air defence front

Mj. General

signature /NOVAEV/

29 December 1943

IV. Conclusion of the Front Military Council

V. Conclusion of the award commission

VI. Award record

Все графы заполнить полностью

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

- 1. Фамилия, имя и отчество **ВЕСЕЛОВ Петр Владимирович**
- 2. Звание **Полковник**
- 3. Должность, часть **Начальник политотдела и заместитель командира по политчасти 8 авиакорпуса ПВО**

Представляется к награде орденом "Отечественной войны первой степени"

- 4. Год рождения **1902**
- 5. Национальность **русский**
- 6. Партийность **чл. ВКП/б/**

- 7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и отечественной войне (где, когда) **В гражданской войне не участвовал во время Отечественной войны с 7.12. по настоящее время работает Нач-ком**
- 8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне **не имеет. П/О 8 ИАП-Баку.**

- 9. С какого времени в Красной Армии **с 1924г.**
- 10. Каким РВК призван

- 11. Чем ранее награжден (за какие отличия) **В мае м-це 1943г. за образцовое выполнение боевых заданий командования на фронте борьбы с немецкими захватчиками награжден орденом**
- 12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи **КРАСНАЯ ЗВЕЗДА.**

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Тов. ВЕСЕЛОВ обладает хорошим организационным опытом в обеспечении задач боевой подготовки, сам лично являясь хорошим пропагандистом, неустанно мобилизует личный состав на выполнение задач командования. Правильно организует работу политотдела и постоянно работает лично с заместителями командиров частей по политчасти, парторганами и комсоргами частей. В результате хорошей постановки воспитательной работы с личным составом корпус за летний период успешно подготовил для боевых действий ночью 60 человек летного состава, 58 человек переучено на новой машине, в корпусе значительно улучшилась воинская дисциплина и создано крепкое политико-моральное состояние.

В конце ноября м-ца лично участвовал в организации по обеспечению сопровождения особо-важного перелета группы самолетов в Тегеран. Все участники перелета по сопровождению отмечены орденами и медалями.

ВЫВОД: за исключительную активность и умелое руководство партийно-комсомольскими организациями, за успешное обеспечение задач командования в деле обороны об'ектов г.Баку и боевой подготовки личного состава, за обеспечение высокого политико-морального состояния и крепкой воинской дисциплины **д о с т о и н награжден орденом "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ПЕРВОЙ СТЕПЕНИ".**

Зам. командира 8 ИАП ВВС
ВОСТОЧНОГО ФРОНТА ПВО

26. 12

1943г.

[Handwritten signature]

И
В
К
К
И
Ш
Д
П
О
Д
П
Я
Д
Л

II. Заключение вышестоящих начальников

Достоин Правительственной награды орденом ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ПЕРВОЙ СТЕПЕНИ.

КОМАНДУЮЩИЙ ВОЙСКАМИ ВОСТОЧНОГО ФРОНТА ПВО
ПОЛКОВНИК (звание) *М. М. Малашев* /МАЛАШКЕВИЧ/

26 декабря 1943 г.

III. Заключение Военного Совета армии

Достоин Правительственного награждения орденом ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ ПЕРВОЙ СТЕПЕНИ.

КОМАНДУЮЩИЙ ВОЙСКАМИ ВОСТОЧНОГО ФРОНТА ПВО
ГЕНЕРАЛ-ЛЕЙТЕНАНТ
Артиллерия /ЗАВЯХИН/ (звание) *Завяхин*

ЧЛЕН ВОЕННОГО СОВЕТА ВОСТОЧНОГО ФРОНТА ПВО
ГЕНЕРАЛ-МАJOR /НОВАКОВ/ (звание) *Новиков*

27 декабря 1943 г. Начальник штаба (звание)

IV. Заключение Военного Совета фронта (оруга)

Командующий (звание) _____ Член Военного Совета (звание) _____

_____ 1943 г. Начальник штаба (звание) _____

V. Заключение наградной комиссии НКО

Председатель _____

Члены { 1. _____
2. _____
3. _____

_____ 1943 г.

VI. Отметка о награждении

ИТ НКО. 848-43